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The use by the physician of the possibility to add complementary information (C. I.) to each question of a computer file has been analysed using both »APL« and »batch« systems.


The analysis of the frequency of use of C.I. by APL leads to the following conclusions: There exist great differences between several physicians in the interpretation of some questions, the ratio of C. I. utilisation frequency reaching in some cases 2:1. This seems clue to the individual »intuitive« approach in each medical examination. The fact that the C. I. is not always filled in at the same place makes this information worthless for statistical analysis.


The analysis of the content of the C. I. using the »batch« system makes it possible to identify the questions for which a better instruction of the physician is needed on one hand, and those for which a correction of the question text is necessary on the other hand. The authors think that the complete exclusion of a C. I. possibility is not practicable.




Die Art, wie der Arzt sich die Möglichkeit zunutze macht, zusätzliche Information (C. I.) zu jeder Frage einer Computerdatei einzufügen, wird unter Anwendung von APL sowie Batch-Systemen analysiert.


Die Analyse der Häufigkeit des Gebrauchs von C. I. mittels APL läßt folgende Schlußfolgerungen zu: Es bestehen große Unterschiede zwischen mehreren Ärzten in der Interpretation einiger Fragen, wobei das Verhältnis der Häufigkeit der C. I.-Benutzung in einigen Fällen 2:1 erreicht. Dies scheint auf die individuelle "intuitive" Einstellung bei jeder ärztlichen Untersuchung zurückzuführen sein. Die Tatsache, daß die C. I. nicht immer an der gleichen ¡Stelle ausgefüllt wird, macht diese Information für statistische Analysen wertlos. Die Analyse cles Inhalts der C. I. unter Verwendung des Batch-Systems ermöglicht einerseits die Identifizierung der Fragen, für die eine bessere Unterrichtung cles Arztes erforderlich ist, und andererseits derjenigen, bei denen eine Korrektur des Fragetextes erforderlich ist. Die Autoren sind der Ansicht, daß der völlige Ausschluß einer C. I.-Möglichkeit nicht praktikabel ist.
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